
 

 

Protokół nr XXXIV.17 

sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

z dnia 6 czerwca 2017 r. 
 

 
Przewodniczący Rady Jarosław Szałata otworzył obrady o godzinie 11

05 
w Muzeum Ziemi 

Międzyrzeckiej im. Alfa Kowalskiego w Międzyrzeczu. Obecnych na sesji było 14 radnych 

(nieobecni byli radni: Robert Krzych, Mieczysław Kuryś, Krzysztof Marzec) co stanowiło 

kworum. Przywitał Starostę, radnych oraz gości (lista obecności w załączeniu). Zapytał czy są 

jakieś uwagi, wnioski do proponowanego porządku obrad? Uwag nie było. 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy organizacyjne sesji: 

a) stwierdzenie kworum, 

b) porządek obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Zarządu oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu Międzyrzeckiego za rok 2016 - dyskusja: 

a) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Zarząd 

Powiatu Międzyrzeckiego sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2016 r. oraz informacji  

o stanie mienia, 

b) opinie komisji stałych Rady Powiatu w tym odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej  

w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Międzyrzeckiego, 

c) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu Międzyrzeckiego dotyczącego udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu 

Międzyrzeckiego z tytułu wykonania budżetu za 2016 r., 

d) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Powiatu Międzyrzeckiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu w 2016 

roku (druk nr 25), 

e) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Międzyrzeckiego za 2016 

r. (druk nr 26). 

4. Informacja starosty o stanie mienia powiatowego, gospodarowaniu nieruchomościami  

i gruntach przeznaczonych do sprzedaży. 

5. Sprawozdanie z realizacji zadań powiatu w zakresie kultury oraz kultury fizycznej  

i sportu. 

6. Sprawozdanie z działalności i ocena sytuacji finansowej Muzeum w Międzyrzeczu. 

Analiza potrzeb i planów remontowych muzeum oraz zamku. Informacja z działalności Rady 

Muzeum. 

7. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej Powiatu Międzyrzeckiego na lata 

2017-2020 (druk nr 24), 

b) w sprawie zmiany regulaminu społecznej straży rybackiej (druk nr 22), 

c) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Muzeum Ziemi Międzyrzeckiej im. 

Alfa Kowalskiego w Międzyrzeczu sporządzonego na dzień 31 grudnia 2016 r. (druk nr 23), 

d) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2017r. (druk nr 27), 

e) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Międzyrzeckiego na lata 

2017 – 2026 (druk nr 28). 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

9. Sprawozdanie starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 



 

str. 2 
 

10. Przyjęcie protokołu sesji Rady Powiatu z dnia 26 kwietnia 2017 r. 

11. Sprawy organizacyjne i korespondencja do Rady Powiatu. 

 

Ad 2. 

 

Radny Dariusz Orzeszko zapytał w jakiej mierze są zaawansowane prace naprawcze  

w Chociszewie? Chodzi o awarię, która powstała w wyniku prowadzonych prac przy budowie 

chodników. Na poprzedniej sesji Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych deklarował, że 

zostanie to zrobione do końca maja. Usterki są nadal, a jest to bardzo uciążliwe dla 

mieszkańców. 

 

Ad 3. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu obrad przekazując głos Staroście.  

 

Starosta powiedział, że budżet został wykonany zgodnie z mądrymi, wyważonymi decyzjami 

Rady Powiatu. Główne zamierzenia inwestycyjne zostały wykonane. Nie był to budżet 

marzeń, ale niestety takie były możliwości finansowe. Program 50/50 wspólnie z gminami 

został zrealizowany i to jest bardzo istotne. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii komisji stałych. 

 

Ewa Chwirot Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Społecznej poinformowała, że  

w dniu 5 czerwca komisja wydała pozytywną opinię o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 

2016 rok. 

 

Grzegorz Mrowicki Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poinformował, 

że komisja na posiedzeniu w dniu 2 czerwca jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała 

sprawozdanie z wykonania budżetu za 2016 rok. 

 

Jarosław Soroka Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Gospodarczej 

poinformował, że komisja w dniu 24 maja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie  

z wykonania budżetu za rok 2016. 

 

Przewodniczący Rady skierował się z prośbą do Jerzego Kuźmicza Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej o odczytanie wniosku i opinii komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał opinię komisji o wykonaniu budżetu Powiatu 

Międzyrzeckiego w 2016 roku oraz wniosek komisji w sprawie absolutorium dla Zarządu 

Powiatu Międzyrzeckiego (wniosek i opinia w załączeniu do protokołu). 

 

Następnie Przewodniczący Rady przekazał głos Skarbnikowi. 

 

Skarbnik odczytał uchwałę nr 231/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Międzyrzeckiego 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2016 rok. Opinia przedstawia się pozytywnie  

(w załączeniu do protokołu). Następnie odczytał uchwałę nr 371/2017 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu Międzyrzeckiego dotyczącym udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu. 

Opinia przedstawia się pozytywnie (w załączeniu do protokołu). 
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Przewodniczący Rady powiedział, że radni mają okazję do dyskusji nad budżetem, który 

jego zdaniem co roku jest lepszy. To prawda, że nie jest to budżet marzeń, ponieważ  

w znacznej większości składa się ze znaczonych pieniędzy. Wygłoszone opinie natomiast 

świadczą, że budżet jest dobrze konstruowany i zachowana jest dyscyplina budżetowa. 

Zmiany w trakcie roku w uchwale budżetowej oraz wpf nie świadczą o złym przygotowaniu 

budżetu tylko o tym, że dopasowuje się do realiów. Jest to oznaka dobrej gospodarki 

finansowej skoro jest cały czas zmieniany. 

 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do podejmowania uchwał: 

 

- w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Międzyrzeckiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu w 2016 roku (druk 

nr 25), 

 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i zapytał czy są jakieś pytania? Pytań nie było. 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 14 głosami „za”, głosów 

„przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 14 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod numerem XXXIV.169.17. 

 

- w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Międzyrzeckiego za 2016 r. (druk nr 26), 

 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i zapytał czy są jakieś pytania? Pytań nie było. 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 14 głosami „za”, głosów 

„przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 14 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod numerem XXXIV.170.17. 

 

Przewodniczący Rady złożył Staroście gratulacje.  

 

Starosta w imieniu Zarządu Powiatu złożył serdeczne podziękowania. Podkreślił, że  

o wszystkich decyzjach jakie zapadają na Zarządzie informowana jest Rada. Jest to asumpt 

dla Zarządu do jeszcze lepszej pracy. 

 

Przewodniczący Rady podkreślił, że jest bardzo dobry przepływ informacji między radnymi 

i Zarządem Powiatu. Poprzez stronę internetową starostwa oraz biuletyn informacji 

publicznej, które mogą być wzorem dla wielu samorządów, jest również dobry przepływ 

informacji z mieszkańcami. 

 

Ad 4. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu obrad przekazując głos Staroście. 

 

Starosta powiedział, że informacja o stanie mienia dołączona była do sprawozdania  

z wykonania budżetu za 2016 rok. Należy się skupić na takich możliwościach jakie są do 

sprzedaży. W 2016 roku przekazano w drodze darowizny dla Gminy Trzciel działkę  

w Brójcach tj. drogę powiatową, która jest już drogą gminną. Dla Szpitala Międzyrzeckiego 

przekazano działkę w Międzyrzeczu – parking przy ul. Przemysłowej oraz działkę w Trzcielu. 

W Trzcielu sprzedano 4 działki budowlane za średnią cenę około 30 tys. zł. Do sprzedaży 

pozostało 5 większych działek. W dniu dzisiejszym Zarząd Powiatu ogłosił na nie kolejny 

przetarg. W Rokitnie 20 maja wszedł w życie plan zagospodarowania przestrzennego, gdzie 
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do sprzedaży przewidziano około 40 działek budowlanych. Przekazując szkołę w Bobowicku 

do ministerstwa pozostawiono jako mienie powiatu około 18 ha ziemi również pod działki 

budowlane. Do sprzedaży będzie tam około 55 działek. Obecnie jest to na etapie wniosku do 

Ministerstwa Rolnictwa o zgodę na odrolnienie tych terenów. Na ul. Słonecznej pozostała do 

sprzedaży siedziba po Zarządzie Dróg Powiatowych na którą ogłoszony został przetarg. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy do przedstawionych informacji są jakieś pytania? Pytań 

nie było. 

 

Ad 5. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu obrad przekazując głos Halinie 

Pilipczuk Naczelnik Wydziału Edukacji, Spraw Społecznych i Promocji. 

 

Naczelnik przedstawiła sprawozdanie z realizacji zadań powiatu w zakresie kultury oraz 

kultury fizycznej i sportu (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach o godz.12
00

. 

 

Obrady sesji wznowiono o godz.12
20

. 

 

Ad 6. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu obrad przekazując głos Andrzejowi 

Kirmielowi Dyrektorowi Muzeum. 

 

Dyrektor przedstawił w formie multimedialnego pokazu informację z działalności Muzeum  

w Międzyrzeczu (informacje w załączeniu do protokołu). 

 

Zaprezentowana została zabytkowa, odrestaurowana skrzynia posagowa, która powstała  

w 1618 roku. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos? 

 

Radny Grzegorz Mrowicki powiedział, że dzięki uprzejmości Dyrektora Muzeum Komisja 

Edukacji odbyła tutaj swoje posiedzenie. Widoczne jest to, że Muzeum z roku na rok żyje, 

rozwija się i dzięki pracownikom staje się perełką regionu. Zaapelował do Starosty  

i Zarządu, żeby podnieść niskie zarobki pracowników Muzeum ponieważ ta praca jest tego 

warta. 

 

Radna Ewa Chwirot powiedziała, że pracują tutaj odpowiednie osoby na odpowiednim 

miejscu. Widać, że tym żyją. 

 

Starosta podziękował Dyrektorowi Muzeum za to jak funkcjonuje teraz Muzeum. 

Powiedział, że to była jedna z najlepszych decyzji personalnych jakie podejmował. 

 

Przewodniczący Rady życzył Dyrektorowi Muzeum powodzenia w realizacji planów. 

 

Wicestarosta poinformował, że Rada Muzeum spotyka się dwa razy do roku. W maju 

podsumowywany jest rok poprzedni oraz prowadzone są rozmowy o planach na rok bieżący. 
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Pod koniec roku podsumowuje się to co udało się w roku bieżącym zrobić i jakie są 

problemy. 

 

Ad 7. 

 

a) w sprawie przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej Powiatu Międzyrzeckiego 

na lata 2017-2020 (druk nr 24), 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt był analizowany na komisjach. Zapytał czy są 

jakieś pytania? Pytań nie było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 

14 głosami „za”, głosów „przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 14 

radnych. Uchwała została zarejestrowana pod numerem XXXIV.171.17. 

 

b) w sprawie zmiany regulaminu społecznej straży rybackiej (druk nr 22), 

 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i zapytał czy są jakieś pytania? Pytań nie było. 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 14 głosami „za”, głosów 

„przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 14 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod numerem XXXIV.172.17. 

 

c) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Muzeum Ziemi 

Międzyrzeckiej im. Alfa Kowalskiego w Międzyrzeczu sporządzonego na dzień 

31 grudnia 2016 r. (druk nr 23), 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś pytania? Pytań nie było. W przeprowadzonym 

głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 14 głosami „za”, głosów „przeciw” 0, 

„wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 14 radnych. Uchwała została zarejestrowana 

pod numerem XXXIV.173.17. 

 

d) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2017r. (druk nr 27), 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. Zapytał czy są jakieś pytania? Pytań nie 

było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 14 głosami „za”, głosów 

„przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 14 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod numerem XXXIV.174.17. 

 

e) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Międzyrzeckiego 

na lata 2017 – 2026 (druk nr 28). 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. Zapytał czy są jakieś pytania? Pytań nie 

było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 14 głosami „za”, głosów 

„przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 14 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod numerem XXXIV.175.17. 

 

Ad 8. 

 

Przewodniczący Rady przekazał głos Szymonowi Procherze Dyrektorowi Zarządu Dróg 

Powiatowych w Międzyrzeczu. 
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Dyrektor ZDP powiedział, że deklarowany termin ukończenia w maju wynikał z protokołu 

gwarancyjnego. Nic nie wskazywało na to, że wykonawca sobie z tym nie poradzi. Miał 

natomiast za małe doświadczenie i próbował to zlecić innej firmie. W związku z tym  

w drugiej dekadzie maja ZDP podjął starania, żeby samemu wykonać naprawę zastępczą. 

Zezwalała na to zawarta umowa. Wystąpiono z zapytaniem ofertowym do okolicznych firm, 

wybrano ostatecznie firmę ze Zbąszynia. Ze względów prawnych trzeba było dać możliwość 

wniesienia uwag i wypowiedzenia się wykonawcy co do złożonej oferty. Wykonawca odebrał 

informację w sobotę i dostał tydzień na zapoznanie się z ofertą. Najpóźniej za tydzień te prace 

się rozpoczną. Całość tej sprawy trzeba rozpatrywać pod kątem właściwego naprawienia  

i odzyskania pieniędzy. 

 

Radny Dariusz Orzeszko zapytał jaki jest przewidywany czas wykonania? 

 

Dyrektor ZDP odpowiedział, że maksymalnie siedem dni. Do tego terminu zobowiązany jest 

już ZDP. 

 

Ad 9. 

 

Przewodniczący Rady przekazał głos Staroście. 

 

Starosta poinformował, że w okresie sprawozdawczym Zarząd Powiatu odbył pięć 

posiedzeń. Przygotowywano projekty uchwał, które zostały podjęte przez Radę Powiatu. 

Monitorowano na bieżąco działalność Szpitala Międzyrzeckiego. Zajmowano się różnymi 

sprawami z zakresu Zarządu Dróg Powiatowych oraz gospodarki nieruchomościami. 

 

Informację o uchwałach budżetowych przedstawił Skarbnik. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania do przedstawionych sprawozdań? Pytań nie 

było. 

 

Ad 10. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że nie zgłoszono uwag ani wniosków do protokołu. 

Protokół z XXXIII sesji został przyjęty. 

 

O godz.13
20

 obrady opuścił radny Zbigniew Smejlis (obecnych było 13 radnych). 

 

Ad 11. 

 

W sprawach organizacyjnych Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali 

pismo Powiatowego Lekarza Weterynarii w sprawie przepędu bydła w Świniarach oraz pismo 

Ministra Kultury dotyczące zamku i muzeum w Międzyrzeczu. Ponadto wpłynęło pismo 

mieszkańca Bobowicka dotyczące postępowania administracyjnego, naruszenia przepisów 

prawa budowalnego przez Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Międzyrzeczu. 

Radni otrzymali opinię radcy prawnego w tej sprawie. Zgodnie z tą opinią jest to skarga 

merytorycznie do rozpatrzenia przez Wojewódzki Inspektorat Nadzoru Budowalnego  

w Gorzowie Wlkp. Zapytał czy radni mają jakieś inne propozycje w tej sprawie? Innych 

propozycji nie było. 
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W przeprowadzonym głosowaniu za przekazaniem pisma do Wojewódzkiego Inspektora 

Nadzoru Budowalnego w Gorzowie głosowało 12 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 

Obecnych w głosowaniu było 13 radnych. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że wszyscy radni złożyli oświadczenia majątkowe  

w terminie. Poinformował ponadto, że w lipcu nie jest planowana sesja Rady Powiatu. 

Następna sesja odbędzie się pod koniec czerwca. 

 

Posiedzenie sesji zakończono o godz.13
25

. 

 

 

 Protokołował      Przewodniczący Rady Powiatu 

 

                  Jarosław Szałata 

 


